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رئیس مجلس : 
بهبازسازیلبنانکمکمیکنیم

از »محمدباقر  لبنان  میقاتی« نخست وزیر موقت  »نجیب 
بیروت  در  ایران  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  قالیباف« 
مرحله  این  در  دولت  اولویت های  کرد،  تأکید  و  استقبال 

تلاش برای آتش بس است.  
رئیس مجلس شورای اسلامی با محکوم کردن جنایات رژیم 
صهیونیستی گفت: در شرایطی که سازمان های بین المللی 
و شورای امنیت در برابر جنایات رژیم صهیونیستی سکوت 
انسان های آزادی خواه  کرده اند، کشورهای اسلامی و همه 

دنیا این جنایات را محکوم کنند. 
محمدباقر قالیباف در ادامه سفر به لبنان و در جریان بازدید 
از منطقه البسطه بیروت )بیروت غربی( گفت: از مردم اینجا 
سوال کردم چه اتفاقی افتاده است؟ اینجا، همه مردم عادی 
زندگی می کردند و برادران اسلامی ما بودند که این اتفاق 
ملت  حامی  همیشه  ایران  شک  بدون  افزود:  وی  افتاد.  
لبنان و فلسطین بوده و هست؛ این جنایات رژیم منحوس 
صورت  به  اینگونه  که  می کنم  محکوم  را  صهیونیستی 
ناجوانمردانه و گرگ صفت این کارها را می کند.  قالیباف 
تاکید کرد: وظیفه ما حمایت و پشتیبانی از مردم در رسیدگی 
به آن ها و ارسال امکانات در حوزه رسیدگی به مجروحان 
است و ان شاءالله در بازسازی این جا کمک می کنیم.  رئیس 
مجلس افزود: رژیم صهیونیستی و در راس آن نخست وزیر 
این  در  و  شدند  مرتکب  را  جنایاتی  چنین  صفتش  گرگ 
شرایط سازمان های بین المللی و شورای امنیت در برابر این 
و  اسلامی  است کشورهای  کرده اند. لازم  جنایات سکوت 
همه انسان های آزادی خواه دنیا این جنایات را محکوم کنند 

و کمک به مردم اینجا در اولویت باشد. 

رئیس مرکز آمار :
جمعیتکشور

بیشاز۸۵میلیوننفراست
و  نمی کنیم  حبس  را  آمار  اینکه  بیان  با  آمار  مرکز  رئیس 
ارائه  آمار بخش مسکن  با دریافت داده های لازم  به زودی 
می شود، گفت: »جمعیت کشور بیش از ۸۵ میلیون نفر است 
که نزدیک ۶۶ میلیون ساکن نقاط شهری و مابقی روستایی 
هستند. تعداد خانوار ها نیز بیش از ۲۷ میلیون خانوار است.«

غلامرضا گودرزی، رئیس مرکز آمار ایران، امروز در نشستی 
باکیفیت،  آمار  تولید  آمار  مرکز  در  ما  کرد:  اظهار  خبری 
به موقع و حرفه ای را تکلیف خود می دانیم. در این آمار نیز 
جهت گیری و موضع گیری نداریم. ان شاءالله تصمیم گیران 
هم به این نتیجه برسند که استفاده از آمار حقی است که 

باید رعایت شود.
بانک  و  ایران  آمار  مرکز  آمار  برخی  اختلاف  درباره  وی 
مرکزی گفت: مبانی هر دو دستگاه درست است. اما بعضا 
ممکن است سال پایه متفاوت باشد. الان هردو مرکز قرار 
کار  ما  از  هرکدام  کنند.  استفاده  پایه  سال  یک  از  است 
آنجا که  تا  و  انجام می دهیم  را  حرفه ای و تخصصی خود 
امکان دارد تلاش می کنیم اعداد بیانگر واقعیت جامعه باشد.

رییس مرکز آمار ایران با بیان اینکه تعامل بین مرکز آمارو 
رسانه ها از این پس منظم تر می شود گفت: در حال حاضر 
رسانه  اصحاب  با  جلسات  انشاءالله  که  هستیم  مقطعی  در 
افزایش خواهد یافت. رسانه ها نقش خوبی داشته اند، اما باید 
ما  به  باشد. صداوسیما در سرشماری  از پیش  تعامل بیش 
کمک می کند. از سوی دیگر با درگاه مرکز آمار باید آشنایی 

بیشتری صورت گیرد.
کشاورزی  دفتر  مدیرکل  ـ  عزیزی  نشست،  این  ادامه  در 
دریافت  را  آماری  قلم  ما حدود ۲۸۰  بیان کرد:  آمار  مرکز 
می کنیم که حدود ۸ قلم در ارتباط با پرورش زنبور عسل 
به این نتیجه رسیدیم از داده های جهاد کشاورزی استفاده 
و  است  دامداری  و  زراعت  پایه  بر  کنیم. بخش کشاورزی 

حجم بالایی از سوالات ما در این بخش است.
در ادامه گودرزی در پاسخ سوالی درباره نقش پژوهشکده 
آمار گفت: پژوهشکده آمار به زودی برآورد هایی را محاسبه 
و اعلام خواهد کرد؛ زیرا هرکدام از موارد آماری ملاحظات 
خاص خود را دارد. کار دوم پژوهشکده که قرار است انجام 
دهد این است که وارد تحلیل شود؛ چرا که مرکز آمار نباید 

تحلیل ارایه دهد.
وی گفت: جمعیت کشور بیش از ۸۵ میلیون نفر است که 
روستایی  مابقی  و  نقاط شهری  میلیون ساکن  نزدیک ۶۶ 
هستند. تعداد خانوار نیز بیش از ۲۷ میلیون خانوار است. بعد 
خانوار نیز در کشور ۳.۱ است. ان شاءالله سال ۱۴۰۵ تغییرات 

جمعیتی را با دقت به اطلاع مردم عزیز خواهیم رساند.
رییس مرکز آمار با بیان اینکه قصد داریم با کمک دستگاه ها 
آمار درست و دقیق ارایه دهیم گفت: این آمار ها می تواند در 
اختیار تحلیل گران قرار گیرد. کمکی که رسانه ها می توانند 
برای  بانشاط و مشارکتی  این است که یک فضای  بکنند 

ارایه آمار ایجاد کنند.
مراکز  سوی  از  آمار  حبس  شائبه  درباره  آمار  مرکز  رییس 
آماری گفت: ما مدتی است یک تقویم انتشاراتی را دنبال 
در  ما  است.  به روز شده  اما  بوده،  قبل هم  از  که  می کنیم 
ماه های اخیر به این تقویم پایبند بوده ایم. ممکن است گا ها 
آمار می رسد یکی دو روز تاخیر  آماری که به دست مرکز 

داشته باشد ولی در چارچوب زمانی خوش ارایه می شود.
پایگاه  و  استقلال  دلیل  به  آمار  مرکز  کرد:  بیان  گودرزی 
حرفه ای که در اینجا حاکم است در تولید آمار کار حرفه ای 
خودش را انجام می دهد و نگاه نمی کند که با این آمار فلان 
دستگاه ناراحت یا خوشحال می شود. ما بعد از اینکه مطمئن 
شدیم آمار درست و مشخص است آن را منتشر می کنیم. 
در این چند ماه هم ندیدم که از یک دستگاه در زمینه ارایه 
آمار به ما فشار وارد شود. ما در حال حرکت به نظام آماری 

کارآمد و هوشمند حرکت می کنیم.
نمی شود  ارایه  آمار  زمان هایی  در  اگر  گودرزی،  گفته  به 
به ملاحظات برنمی گردد بلکه به این دلیل است که داده 
کنیم؛  را حل  داده  است.  نگرفته  قرار  آمار  مرکز  اختیار  در 
بنابراین واژه هایی مثل حبس آمار و سرکوب آمار که مطرح 
می شود درست نیست. باید آمار با کیفیت و دقت باشد و بعد 

از تایید ان شاءالله منتشر می شود.

نگاهروز

ظفرقندی :
سهمیههایرشتهپزشکی

بیشازحداست
مسئله سهمیه ها در آزمون سراسری اصلا موضوع جدیدی 
نیست، سال ها است که کنکور به سهمیه گره خورده و هربار 
که نتایج قبولی در دانشگاه ها اعلام می شود این موضوع به 

صدر اخبار حوزه اموز برمی گردد.
می دانند  داوطلبان  فردا  از  حالا  شد،  اعلام  کنکور  نتایج 
هم  بعید  شده اند،  قبول  رشته ای  چه  و  دانشگاه  کدام  که 
اخبار  صدرنشین  سهمیه دارها  قبولی   خبر  مجدد  نیست 
هم  گذشته  روز  چند  در  طوری که  شود،  سراسری  آزمون 
سال های  همه  مانند  دیگر  یکبار  و  است  شده  این طور 
به  را  کنکور  سراسری  آزمون  در  سهمیه  با  قبولی  گذشته 
آزمون سراسری  در  با سهمیه  قبولی  است.  چالش کشیده 
این بار فقط مورد توجه دانش آموزان و داوطلبان کنکور قرار 
نگرفته بلکه حالا وزیر اسبق وزارت علوم و البته وزیر کنونی 
بهداشت به آن اشاره کرده اند. مصطفی معین، وزیر علوم در 
موضوع  با  خبرآنلاین  در  که  نشستی  در  اصلاحات  دولت 
افراد  قبولی  ماجرای  به  شد  برگزار  درمان  کادر  خودکشی 
دارای سهمیه در گروه علوم پزشکی دانشگاه ها اشاره کرد. 
او گفت: اخیراً گفته شد که ۷۵ درصد رشته پزشکی دانشگاه 
تهران سهمیه ها هستند، این ها بر چه اساسی آمدند پزشکی 
می خوانند، با رتبه ۱۰۰ هزار وارد می شوند و رتبه دو رقمی 

نابغه و مستعد ما نمی تواند وارد دانشگاه شود.«
این ماجرا به جلسه هیات دولت هم کشیده شد، محمدرضا 
ظفرقندی، وزیر بهداشت در جلسه اخیر هیا دولت با حضور 
میان خبرنگاران درباره قبولی سهمیه دارها در رشته پزشکی 
پزشکی  رشته  سهمیه های  که  دارند  اذعان  »همه  گفت: 
بیش از حد است حتی در شورای عالی انقلاب فرهنگی هم 

این موضوع مطرح شد.«
که  دادند  دستور  هم  جمهور  رئیس  »آقای  کرد:  بیان  او 
یک کارگروهی از وزارت علوم، وزارت بهداشت و سازمان 
سنجش تشکیل شود و بازبینی در سهمیه ها صورت گیرد.«

سهمیه ها  در  بازنگری  برای  جمهور  رئیس  گذشته  هفته 
تعیین کرد، مسعود پزشکیان نوشت: »وزارت  ضرب الاجل 
علوم، تحقیقات و فناوری موظف حداکثر است ظرف مدت 
نظام  ارزشیابی  و  ملی سنجش  با همکاری سازمان  ماه   ۳
پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت  وزارت  کشور  آموزش 
تحقیقات  و  آموزش  کمیسیون  و  اسلامی  آزاد  دانشگاه 
تمامی  بازنگری  به  نسبت  اسلامی  شورای  مجلس 
طرح  و  اقدام  دانشجو  پذیرش  و  سنجش  سهمیه های 
عالی  را جهت تصویب شورای  ها  استانی سهمیه  تفکیک 
و  علم  ستاد  به   ،۱۴۰۵ سال  از  اجرا  و  فرهنگی  انقلاب 

فناوری دبیرخانه این شورا پیشنهاد نماید.«
مجلس  نمایندگان  مطالبه  می رسد  نظر  به  که  موضوعی 
رئیس  نایب  پور  ابراهیم  فرشاد  قبل  مدتی  است،  هم شده 
در  اسلامی  تحقیقات مجلس شورای  و  آموزش  کمیسیون 
توئیتی نوشت: »امروز در جلسه کمیسیون آموزش، تحقیقات 
و فناوری مجلس شورای اسلامی با رئیس جمهور محترم چند 
موضوع کلیدی را مطرح خواهم کرد.« یکی از موضوعات 
سهمیه های  در  »بازنگری  او  توسط  شده  مطرح  کلیدی 
قبل تر  بود.  فرهنگیان.«  دانشگاه  پذیرش  سن  و  کنکور 
حمید سوری، اپیدمیولوژیست و ستاد دانشگاه درباره قبولی 
سهمیه دارها در آزمون سراسری برای خبرآنلاین نوشته بود: 
»لااقل در حوزه علوم پزشکی، اختصاص سهمیه به برخی 
دانشجویان در دانشگاه ها مضرات بسیار به کیفیت آموزشی 
و خدمات بهداشتی درمانی کشور وارد کرده که معلوم نیست 
این رویکرد تا چه زمانی قرار است ادامه پیدا کند. یکی از 
مهمترین بخش های این رویکرد، اختصاص صندلی دانشگاه 
به کسانی است که به لحاظ علمی در اولویت نبوده و عملا 
اشغال  را  کنکور  در  در  خود  از  استعادتر  با  داوطلبان  جای 
بر  علاوه  نرسیده اند  خود  به حق  که  دانشجویانی  کرده اند. 
حق شان  که  ناکامی  از  ناشی  اجتماعی  و  روحی  مشکلات 
نیست، یا مجبورند تن به رشته های پایین تر بدهند که عقده 
این مظلومیت تا پایان عمر همراه شان خواهد بود، یا برای 
ادامه تحصیل در رشته مورد علاقه شان، به خارج از کشور 
بروند که علاوه بر بار مالی جدی بر اقتصاد خانواده و کشور، 
مشکلات عدیده دیگری هم به دنبال خواهد داشت، بنابراین 
خودمان به واسطه برخی سهمیه ها با دستان خودمان بخشی 
راهی کشورهای  ادامه تحصیل  برای  را  استعداد  با  افراد  از 

دیگر می کنیم.«

در بهار امسال ؛
آمارمرگومیرازتصادفاترانندگی

عجیببودهاست
و  مرگ  سوم  یک  از  بیش  کرد:  اعلام  ایران  آمار  مرکز 
ترافیکی و  از حوادث  ناشی  امسال  بهار  میر غیرطبیعی در 
تصادفات رانندگی بوده است؛ به طوری که چهار هزار و ۶۹۴ 

نفر در این حوادث جان باختند.
به  ایران مربوط  آمار  تازه ترین گزارشی که مرکز ملی  در 
بهار ۱۴۰۳ منتشر کرده است، در سه ماهه نخست امسال 
۱۲ هزار و ۴۱ نفر بر اثر مرگ غیرطبیعی جان باختند که 
تصادفات  به  مربوط  مورد   ۶۹۴ و  هزار  چهار  تعداد  این  از 
از  ناشی  مرگ  گزارش،  این  طبق  بود.  ترافیکی  حوادث  و 
را  میر غیرطبیعی کشور  و  از مرگ  تصادفات ۳۸.۹ درصد 
از مرگ  بیش  تنهایی  به  است که  داده  اختصاص  به خود 
و میر ناشی از داروی مخدر، مواد مخدر، سقوط از ارتفاع، 
سوختگی، حوادث کار، غرق شدگی، سلاح سرد، مسمومیت 
است.  کربن  مونوکسید  گاز  از  ناشی  مسمومیت  و  دارویی 
به  که  انتظامی  کل  فرمانده  گزارش  تازه ترین  در  البته 
مناسبت هفته انتظامی اعلام شد، در ۶ ماهه نخست امسال 
علاوه بر کاهش ۱۹ درصدی میزان مرگ ناشی از حوادث 
رانندگی نسبت به ۶ ماهه نخست ۱۴۰۲، شاهد کاهش ۶ 

درصدی تلفات سوانح جاده ای هستیم.
سردار احمدرضا رادان فرمانده کل انتظامی جانباختن سالانه 
حدود ۲۰ هزار نفر در حوادث رانندگی را تلخ توصیف کرد 
و گفت که »اعلام این آمار هیچ افتخاری برای هیچ کس 
از  باید  اجرا نمی کردیم الان  را  قانون هفتم  اگر  اما  ندارد 

آماری بالغ بر ۵۰ هزار کشته صحبت می شد.«

رئیس کمیته اقتصادی کمیسیون اصل نود مجلس خطاب به وزیر آموزش و پرورش: دریچه

آماربالایترکتحصیلدانشآموزان
درخوزستانبیدادمیکند

مدیرکل دامپزشکی استان :

احکام قضایی چاره ساز جمع شدن عرضه دام غیرمجاز در خوزستان است

نماینده مردم در مجلس :

خودکفایی گندم نباید از دست برود

۱۰ چهره  پشت پرده ممنوعیت آیفون هستند ؛

۹۰ درصد دولتمردان آیفون در دست دارند!

به گزارش روزنامه نسیم خوزستان، محمد امیر در 
تذکر شفاهی خطاب به وزیر آموزش و پرورش، 
و  دور  راه  از  نمی شود  وزیر  آقای  کرد:  عنوان 
پشت درب های بسته آموزش و پرورش کشور را 
مدیریت کرد.  نماینده مردم اهواز، باوی، کارون و 
حمیدیه افزود: اگر بخواهیم از آموزش و پرورش 
از  رونمایی  جز  چیزی  کنیم  صحبت  خوزستان 
گزارشات  و  شده  روتوش  محتوا،  بی  تکانه های 
نمادین نیست.  رئیس کمیته اقتصادی کمیسیون 
پرورش  و  آموزش  داد:  ادامه  مجلس  نود  اصل 
و  آموزشی  امکانات  شدید  کمبود  با  خوزستان 
کمک آموزشی، توزیع نامتوازن نیروی انسانی به 
بودن  خالی  و  خاص  رشته های  برخی  در  ویژه 
تعداد قابل توجه از کلاس های درس روبرو است.  

با  حمیدیه  و  کارون  باوی،  اهواز،  مردم  نماینده 
با  خوزستان  پرورش  و  آموزش  اینکه  بر  تاکید 
مواجه  مدیریت  در  چالش جدی  و  برنامگی  بی 
است، گفت: فقر، محرومیت و آمار بالای ترک 
تحصیل دانش آموزان در خوزستان بیداد می کند.  
امیر  به گزارش روزنامه نسیم خوزستان، محمد 
برنامه  به  وجود  عدم  کرد:  خاطرنشان  پایان  در 
توسعه جامع و بلند مدت برای آموزش و پرورش 
خوزستان و عدم تعیین تکلیف نیروهای نهضت 
سواد آموزی، مهرآفرین و پیش دبستانی، چالش 
های جدید آموزش و پرورش استان هستند که 
اگر به آنها توجهی نشود قطعا در آینده با مشکل 

جدی مواجه خواهیم شد.

مدیرکل دامپزشکی خوزستان گفت: احکام قضایی جدی و قاطع 
مختلف  شهرهای  در  غیرمجاز  دام  عرضه  شدن  جمع  ساز  چاره 
متأسفانه  کرد:  اظهار  فرد  ناصر عسکری  است.  خوزستان  استان 
عرضه و کشتار غیرمجاز دام در شهرها از مسائل فرهنگی نشأت 
می گیرد و زمانی که تقاضا وجود دارد عرضه اتفاق می افتد، تقاضا 
ناشی از نگرش هایی در برخی از افراد است و این یک ناهنجاری 

اجتماعی و بهداشتی است.
نظر  از  دامپزشکی  اینکه  اعلام  با  خوزستان  دامپزشکی  مدیرکل 
رساندن  فعلیت  به  برای  کرد:  عنوان  است،  متولی  بهداشتی 
به  دستگاه  این  کار،  رساندن  نتیجه  به  و  جمع آوری  نظر  از  کار 
تنهایی نمی تواند موضوع را به نتیجه برساند زیرا عرضه و کشتار 

غیرمجاز یک مساله اجتماعی است.
است  نیاز  باشد  اجتماعی  موضوع  که  زمانی  کرد:  اضافه  وی 
مقامات شهری،  شهرستان،  ارشد  مدیریت  از  اعم  ارگان  چندین 
ورود  زیست  محیط  ادارات  و  بهداشتی  مقامات  قضائی،  مقامات 
داشته باشد، در واقع همه اینها به صورت مشترک دخیل هستند، 

نقش و وظایف قانونی دارند.
معضل  یک  که  زمانی  گفت:  خوزستان  دامپزشکی  مدیرکل 
بهداشتی به معضل بهداشتی اجتماعی تبدیل شد حتماً نیاز است 
مدیریت ارشد شهرستان که فرماندار است محور شود و از طریق 
شورای سلامت همچنین اگر نیاز شد از طریق شورای تأمین همه 
ارگان هایی که ذکر شد حول محور جمع کند و با یک عزم جدی 

و مشترک نسبت به جمع آوری معضل اقدام شود.
جنبه  تنها  که  باشد  محدود  موردی  اگر  افزود:  فرد  عسکری 
به  و ورود می کند  ورود کرده  دامپزشکی مکرر  داشته،  بهداشتی 
اما ممکن است مجدد  گونه ای که منجر به جمع آوری هم شده 

است.  کننده  تعیین  قضائی  حکم  بازدارندگی  آنجا  که  برگردند 
باشد  بازدارنده  متخلف  فرد  برای  شده  صادر  قضائی  حکم  اگر 
باشد  سبک  حکم  اگر  اما  گردد  برنمی  کار  این  سوی  به  دیگر 
از  لذا یکی  افتاده است  اتفاق  این مکرر  و  ادامه می دهد  باز هم 
دام،  غیرمجاز  عرضه  و  کشتار  از  جلوگیری  خصوص  در  مسائل 

عدم بازدارندگی احکام قضائی است.
به گفته وی، زمانی که معضل توسط بیش از یک نفر و جمعی 
جمله  از  استان  در  که  مکان هایی  از  برخی  مثل  بیفتد  اتفاق 
شهرهای اهواز، باغملک و.. وجود دارد، نیاز به محور شدن مقام 

ارشد شهرستان است.
نهاده های  واردات  خصوص  در  خوزستان  دامپزشکی  مدیرکل 
دامی به استان بیان کرد: در یک سال اخیر، بالغ بر ۹ میلیون تن 
واردات نهاده های دامی در خوزستان داشته ایم که تحت نظارت 
دامپزشکی  بهداشتی  تاییدیه  گرفتن  و پس  گرفته  قرار  بهداشتی 

ترخیص و به اقصی نقاط کشور حمل و توزیع شدند.
و  شیلاتی  فرآورده های  بخش  در  اینکه  اعلام  با  فرد  عسکری 
خام دامی بیش از ۵۷ هزار تن صادرات انجام شده است، اظهار 
کرد: همچنین در صادرات ماهی که عموماً به کشور عراق انجام 
نظارت  تحت  تن صادرات  هزار   ۴۰ از  بیش  اخیر  سال  می شود، 
تجاری  بازار  روانه  و  گواهی صادر  که  گرفته  دامپزشکی صورت 

و صادرات شده اند.
به گفته وی، یک سال اخیر برای بیش از ۱۶ میلیون نوبت سر 
بیش  و  استان  بزی  و  گوسفندی  جمعیت  یعنی  سبک  دام های 
در  گاومیش  و  گاو  شامل  سنگین  دام  سر  نوبت  میلیون  یک  از 
دام  رأس  یک  البته  است.  شده  انجام  واکسیناسیون  خوزستان 
ممکن است سه نوبت واکسیناسیون شود که سه نوبت سر حساب 

می شود. مدیرکل دامپزشکی خوزستان ادامه داد: در سطح استان 
۲۳ کشتارگاه دام و ۹ کشتارگاه طیور فعال وجود دارد که تماماً 

تحت نظارت بهداشتی و شرعی دامپزشکی هستند.
اربعین  ایام  در  شده  انجام  اقدامات  خصوص  در  فرد  عسکری 
 ۲ چذابه،  و  شلمچه  مرزی  پایانه های  در  مذکور  ایام  در  گفت: 
نظارت  این دستگاه صورت می گیرد که یکی  توسط  کار  معقوله 
بر فرآورده های خام دامی است که در موکب ها استفاده می شود 
و دیگری جلوگیری از ورود غیرمجاز دام، طیور و داروهای دامی 
است. وی اضافه کرد: در اربعین سال ۱۴۰۳ بر بیش از ۴۰ تن 
مواد مصرفی نظارت صورت گرفت که حدود ۳ تن فرآورده خام 
دامی به عنوان موارد مشکوک کشف و تحت نظارت دامپزشکی 

تعیین تکلیف شد.
عسکری فرد اضافه کرد: ورود بیماری مذکور بسیار راحت اتفاق 
به  میگو  پرورش  مزارع  در  کارشناس های خارجی  بعضاً  می افتد، 
عنوان  به  چیزی  است  کافی  مثال  طور  به  می شوند،  گرفته  کار 
آلوده  فرآورده ای  که  باشند  داشته  همراه  میگو  خوراک  مکمل 

باشد، همین برای انتقال بیماری به یک کشور کافی است.
مدیرکل دامپزشکی خوزستان ادامه داد: یک سال اخیر حدود ۵ 
هزار کلاس برای قشرهای مختلف اعم از دانش آموزان، اصناف، 
زمینه  در  و...  مرغداری ها  دامداری ها،  کشتارگاه ها،  کارکنان 
آموزش و ترویج برگزار شده که بیش از ۳۵ هزار فراگیر داشته اند 

و از این تعداد ۲ هزار و ۲۰۰ فراگیر دانش آموزان بوده اند.
آموزشی  وبیناری  کلاس های  همچنین  کرد:  بیان  فرد  عسکری 
نیز برگزار شده و محتواهای پخش شده آموزشی از صدا و سیما 

نیز ۳۸ درصد افزایش داشته است.

نماینده مردم بیجار گروس در مجلس با بیان اینکه نباید اجازه دهیم 
با برخی اقدامات خودکفایی در تولید گندم از دست برود گفت: دلیل 
خرید  میزان  دقیق  بینی  پیش  عدم  گندمکاران  مطالبات  در  تاخیر 
زندیان درخصوص  است. علیرضا  بودجه  تضمینی گندم در لایحه 
به  گندم  اهمیت  از  همگان  گفت:  گندمکاران،  مطالبات  پرداخت 
عنوان تامین کننده بخش زیادی از امنیت غذایی اطلاع دارند و به 
همین دلیل و بر اساس قانون این محصول استراتژیک به صورت 
تضمینی از کشاورزان خریداری می شود. نماینده مردم بیجار گروس 

در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه خوشبختانه سال گذشته 
باتوجه به حمایت های انجام شده و بارش های خوب در سطح کشور 
تولید  داد: بخش  ادامه  بودیم،  گندم  برداشت  میزان  افزایش  شاهد 
و کشاورزان تمام تلاش خود را برای رسیدن به خودکفایی انجام 
با مشکل مواجه شد. این نماینده مردم  اما پرداخت مطلبات  دادند 
در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه حدود ۴۲ هزار میلیارد 
از مطالبات گندمکاران پرداخت نشده است، عنوان کرد: دلیل تاخیر 
در مطالبات گندمکاران عدم پیش بینی دقیق میزان خرید تضمینی 

گندم در لایحه بودجه بود. وی با اشاره به اینکه با پیگیری های انجام 
شده از سوی نمایندگان و رئیس مجلس شورای اسلامی مقرر شد تا 
پس از مطرح شدن موضوع در نشست سران قوا پرداخت مطالبات 
گندمکاران آغاز شود، ادامه داد: این تاخیر رخ داده در پرداخت پول 
گندمکاران ممکن است سطح زیرکشت گندم را تحت تاثیر قرار دهد 
و اثرات منفی در میزان برداشت داشته باشد.نباید اجازه دهیم با برخی 
اقدامات خودکفایی در تولید گندم از دست برود زیرا در مواقع حساس 

و بحرانی تامین این کالای مهم با چالش مواجه می شود.

جلال رشیدی کوچی، نماینده مجلس شورای اسلامی در دوره 
یازدهم، اخیرا اظهار کرده است که ۱۰ نفر به دنبال ممنوعیت 
آیفون هستند، اما او بر این باور است که فعلًا فضای بین الملل 
بسیار ملتهب است و دولت هم هنوز استانداران، رؤسای ادارات 
و مدیران کل را بر سر کار نگذاشته است و همه این ها می توانند 
باید  فضا  این  در  بنابراین  کنند,  درست  دردسر  دولت  برای 

رجیستری آیفون به مطالبه ای ملی تبدیل شود.
تینا مزدکی- حدود ۱۵روز قبل، کارزار »درخواست رجیستری و 
رفع ممنوعیت واردات گوشی های آیفون« به قلم جلال رشیدی 
کوچی نوشته شد. نماینده دوره ی یازدهم مجلس که برای شرکت 
به  کارزار  این  متن  در  شد،  صلاحیت  رد  دوازدهم  دوره ی  در 
مشکلاتی اشاره کرد که به موجب عدم رجیستری آیفون رخ داد 
با هماهنگی وزارت صمت و وزارت  از رئیس جمهور خواست  و 
ارتباطات، هرچه سریع تر برای برطرف کردن این مشکل اقدام 
داشته  امضا  تاکنون حدود ۶۳۰۰۰  درخواست  این  اگرچه  کنند. 
است اما رشیدی کوچی، نویسنده آن، براین باور است که تعداد 
با رسانه ای تر شدن، درخواست  باید بیشتر شود و  امضاهای آن 
به یک  آیفون،  واردات گوشی های  ممنوعیت  رفع  و  رجیستری 
مطالبه ی ملی تبدیل می شود. بنابراین او معتقد بود برای اینکه 
ممنوعیت آیفون به دیگر گوشی های هوشمند سرایت نکند، باید  

همچنان این درخواست را مطالبه کرد.
رشیدی کوچی با بیان اینکه ده نفر به دنبال ممنوعیت واردات 
و  رجیستری  ممنوعیت  و هستند، گفت:»خواستگاه  بوده  آیفون 
واردات آیفون کمیسیون اصل ۹۰ مجلس بود که عموماً از اعضای 
جبهه ی پایداری هستند. جمعی از همین نماینده ها خارج از صحن 
نامه  وقت،  رئیس جمهور  اول  معاون  مخبر،  محمد  به  مجلس 
نوشتند و خواستار ممنوع شدن واردات این گوشی شدند. آقای 

مخبر هم در نامه ای به وزارت صمت و وزارت ارتباطات واردات و 
رجیستری گوشی های آیفون را ممنوع کرد.«

رشیدی کوچی در ادامه با اشاره به اینکه تمام مسائل را در کشور 
بعید  خیلی  گفت:»  کرد،  را حل  آن ها  نتوان  تا  می کنند  امنیتی 
می دانم که نهادهای امنیتی بخواهند مانع واردات آیفون شوند. 
دلیلی ندارد که این نهادها بخواهند به دلایل امنیتی بین اندروید 

و iOS یکی را ممنوع کنند.«
او گفت: »همان طور که یک قاضی با یک دستور تلگرام را فیلتر 
کرد، آقای پزشکیان به عنوان رئیس جمهور و رئیس شورای عالی 
را  فیلترینگ  برداشته شدن  فضای مجازی هم می تواند دستور 
بدهد. معاون توسعه و تجارت وزارت صمت هم با یک دستور 
می تواند واردات آیفون را آزاد کند اما ترس از استیضاح شدن در 

مجلس را دارند و این کار را نمی کنند.«
رشیدی کوچی در ادامه گفت:» بحث ما آیفون نیست، بحث ما 
این است که این ممنوعیت ها پله پله پیش برود. اکنون موضوع 
آیفون است، ممکن است چند وقت دیگر گوشی های بالای ۶۰۰ 
دلار را ممنوع کنند و بعد هم بگویند کمتر از ۶۰۰ دلار در داخل 
کشور تولید می شود، پس دیگر هیچ گوشی خارجی وارد کشور 
نکنیم.«  او این موضوع را به اتفاقی که برای خودرو افتاد تشبیه 
کرد و توضیح داد که اکنون ۸۰ درصد از مردم کشور گوشی های 
استدلال  همین  با  نیست  بعید  و  می خرند  دلار   ۶۰۰ از  کمتر 
واردات گوشی های بالای ۶۰۰ دلار هم ممنوع شود؛ بنابراین او 
درخواست رفع ممنوعیت واردات آیفون را برای مقابله با این رویه 

ضروری تلقی کرد.
اما ازآنجایی که در کنار برنامه ها و وعده های دولت پزشکیان که 
با رأی مردم روی کارآمد، حرف از رجیستر شدن آیفون و رفع 
ممنوعیت آن هم به گوش می رسد، این سؤال به وجود می آید که 

آیا حق استفاده از ابزار تکنولوژی روز دنیا، نیاز به مطالبه  دارد؟ آیا 
در این دولت می توان به رفع ممنوعیت آیفون و رجیستر شدن آن 
خوش بین بود یا این مسئله هم، درست مانند موضوع رفع فیلتر 

بی نتیجه خواهد ماند؟
رشیدی کوچی در ادامه گفت:»دولت چهاردهم هنوز خودش را 
پیدا نکرده است؛ آقای پزشکیان در فضایی روی کارآمده است 
باید وزرا و  اینکه آمد  از وفاق زده می شود. به محض  که حرف 
استانداران را معرفی می کرد و تا دولت او خواست ثبات پیدا کند، 
در حوزه بین الملل با چالش های بزرگی روبه رو شد، بنابراین باید 

دولت را در این فضا ببینیم.«
او ادامه داد:» اگر ما در این فضا بخواهیم فشار بیاوریم و بگوییم 
به  را  مجلس  صندلی  که  تندروهایی  گیرد،  صورت  فیلتر  رفع 
دست دارند می گویند ما داریم می جنگیم، این ها می گویند فیلتر 
را  بردارید. بنابراین ما باید دقت کنیم که می خواهیم در چنین 
بابیان این موضوع که عزم  او  فضایی کنشگری انجام دهیم.« 
دولت پزشکیان این است که فیلترینگ را بردارد، گفت:» تمام 
فیلترینگ  مخالف  دارند،  مسئولیت  دولت  در  اکنون  که  کسانی 
هستند و ۹۰٪ کسانی که در دولت مسئولیت دارند، آیفون در 
دست دارند و مخالف عدم رجیستری آیفون هستند. اینکه چرا پا 
جلو نمی گذارند به این دلیل است که اکنون فضای بین الملل بسیار 
ملتهب است و دولت هم هنوز استانداران، رؤسای ادارات و مدیران 
برای  می توانند  این ها  همه  و  است  نگذاشته  کار  سر  بر  را  کل 
دولت دردسر درست کنند.« رشیدی کوچی، نماینده سابق مجلس 
در آخر گفت:»آقای پزشکیان قبل از این سروصداها می توانست 
اوضاع را درست کند اما الان نمی تواند؛ باید صبر کنیم فضا آرام 
شود، اگر زمان دادیم و دیدیم که دولت کاری از پیش نمی برد، آن 

زمان از خود دولت مطالبه گری کنیم.«


